
Abstract 

This research aims to shed light on linguistic research in Algeria, since the Middle Ages during the Rustamid, 
Hammadid, and Zayyanid dynasties, passing through the Ottoman era, which witnessed a group of eminent 
scholars such as Al-Akhdari and Al-Maqri. In addition, it highlights Algerian contributions in the modern era. 
especially with the birth of a new science, linguistics, as our scholars contributed to bringing this science 
closer and facilitating it for readers in the form of introductory linguistic writings, such as Khawla Taleb Al 
Ibrahimi and Ahmed Hassani. As for the traditional linguistic writings that reveal the roots of linguistics in the 
Arabic linguistic heritage, Professor Abdul Rahman Al-Hajj Saleh, the father of linguistics. took it upon 
himself with his famous theory (the modern Khalilian theory). through which he highlighted that many 
modern linguistic theories have benefited from the Arabic heritage, especially the generative transformational 
theory, which he considered the closest t theory to the Arabic theory. In this work, he combined authenticity 
and modernity, which is what is called t harmonic method. 
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Résumé 

Cette recherche vise à éclairer la recherche linguistique en Algérie, depuis le Moyen Age sous les dynasties 
Rustamide, Hammadide et Zayyanide, en passant par l'époque ottomane, qui a vu apparaître un groupe d'éminents 
savants tels qu'Al-Akhdari et Al-Maqri, en plus de mettre en évidence les contributions algériennes à l'épogue 
moderne, notamment avec la naissance d'une nouvelle science, qui est la linguistique, où nos savants ont contribué à 
rapprocher cette science et à la faciliter aux lecteurs sous forme d'écrits linguistiques introductifs, tels que Khawla 
Taleb Al-lbrahimi et Ahmed Hassani. Quant aux écrits linguistiques traditionnels qui montrent les racines de la 
linguistique dans I'héritage linguistique arabe, le père de la linguistique, le professeur Abdul Rahman Al-Hajj Saleh, s'en 
est chargé, à travers sa célèbre théorie (la théorie khalilienne moderne), à travers laquelle il a souligné que de 
nombreuses théories linguistiques modernes ont bénéficié de I'héritage arabe, en particulier la théorie générative 
transformationnelle, qu'il considérait comme la théorie la plus proche de la théorie arabe. Dans cette ceuvre, il alie 
authenticité et-medernité, c'est ce qu'on appelle la méthode harmonique. 
Mots-clósRaetarthe rargue, Méthodologie, Linguistique, Algérie. 
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